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Samospráva Bratislavy dlhodobo volá po zmene postavenia a najmä financovania hlavného mesta. 
Otázkou zostáva, nakoľko túto požiadavku slovenskej metropoly podporuje ZMOS a aj samotná vláda.  

Najlepší spôsob, ako zmeniť postavenie a financovanie hlavného mesta je podľa vystúpenia 
primátora Milana Ftáčnika v bratislavskej televízii, prostredníctvom Združenia miest a obcí Slovenska. 
Milan Ftáčnik práve na 24. sneme ZMOS v máji otvoril tému o tom, že Bratislava potrebuje zmenu 
financovania.  

Nájde však hlavné mesto podporu ostatných členov ZMOS, opýtal sa redaktor TV predsedu ZMOS 
Jozefa Dvonča, ktorý odpovedal dosť všeobecne, že bude mať podporu do takej miery, do akej to 
bude únosné pre ostatné Slovensko.  

Na fakt, že Bratislava nedostáva na svoje funkcie hlavného mesta žiadne extra financie poukazujú 
aj starostovia mestských častí, ako aj poslanci Mestského zastupiteľstva Bratislavy. Primátora preto 
žiadajú o efektívne rokovania s vládou.  

Vladimír Bajan, podpredseda ZMOS a starosta mestskej časti Bratislava-Petržalka k tomu 
povedal, že je na čase urobiť naozaj pasport tých úloh, ktoré spĺňa Bratislava ako hlavné mesto a tieto 
vyfinancovať mimo okruhu financií pre mestá a obce. Vtedy by to bolo korektné. Jednoducho treba, 
aby na tieto úlohy Bratislava dostala peniaze.  

Primátor mesta Milan Ftáčnik chce vyvíjať aktivity na zmenenie toho vzorca, ktorým vláda 
rozdeľuje finančné prostriedky.  

Robí sa to cez nariadenie vlády. Predpokladá, že nájdu dostatočné argumenty na to, aby sa o tom 
diskutovalo už na septembrovom zasadaní Rady ZMOS a mohli potom predstúpiť pred vládu s 
nejakým riešením, ktoré Bratislave pomôže, ale nikomu inému peniaze nezoberie.  

Teda to, či Bratislava získa viac peňazí má v rukách vláda. Minister financií Peter Kažimír však 
takéto kroky smerom k metropole Slovenska neavizuje. Naopak, nedávno sa nechal počuť, že 
Bratislava tak, ako aj ostatné samosprávy Slovenska majú začať efektívnejšie šetriť.  

 


